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Geachte statenleden, 
 
Mijn naam is Frans Davelaar. Twee maanden geleden ben ik Petra Souwerbren opgevolgd als directeur van 
Natuur en Milieu Gelderland.  
 
Hiervoor ben ik werkzaam geweest bij een organisatie die wereldwijd werkt in gebieden met conflicten. 
Daar heb ik een bijzonder mens leren kennen. Frans Baartmans. Als missionaris heeft hij jaren gewoond in 
een sloppenwijk in India, op 80 jarige leeftijd moest hij van zijn congregatie echter terug naar Nederland.   
 
Oude bomen moet je niet verpoten, maar bij hem ging het uitstekend. Na enkele dagen acclimatiseren ging 
hij vanuit het verzorgingstehuis regelmatig met de trein naar Rotterdam. Want hij vond het fascinerend hoe 
jongeren naar de wereld keken en hoe ze geheel anders in de wereld stonden dan hij. Het verrijkte zijn 
leven, hij ontdekte een nieuwe vorm van spiritualiteit. Die lenigheid van geest en constante 
nieuwsgierigheid zijn voor mij een inspiratiebron om om te gaan met veranderingen.  
 
Want veranderingen zijn er en zullen er volgen. Het was onder meer uw perspectiefnota en Gelders 
Programma Economie die Frans Baartmans weer in gedachten brachten. 
 
(Gelders Programma Economie) 
 
Voor wat betreft het Gelders Programma Economie waardeer ik de ambitie om circulariteit te omarmen. 
Dat dit niet gemakkelijk is, blijkt uit het achterblijven van het aantal circulaire initiatieven. We 
ondersteunen de geplande extra aandacht voor het MKB. Daar zit de motivatie en capaciteit om 
innovatieve circulaire producten te ontwikkelen, met als extra winst een bijdrage aan de doelstellingen op 
het gebied van uitstoot, grondstoffen, mobiliteit, maakindustrie en banen.  
 
(Voedselzekerheid) 
 
Ik ben ook positief gestemd over de discussie over voedselzekerheid, zowel in de perspectiefnota als in de 
Kadernota Agrifood. Wij zien dit als een extra reden om in te zetten op een toekomstbestendige 
voedselproductie in harmonie met onze leefomgeving. Naast geopolitieke instabiliteit zijn 
klimaatverandering en verlies aan biodiversiteit immers de grootste bedreigingen voor de 
voedselzekerheid. Dat dit niet eenvoudig is en soms zal schuren moge duidelijk zijn. Ik hoop dat we elkaar 
hierin scherp kunnen houden en kunnen inspireren.  
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(Vitaal landelijk gebied Gelderland) 
 
Met het wegvallen van het transitiefonds valt een belangrijk deel van de verwachte gelden voor het Vitaal 
Landelijk gebied Gelderland weg. De perspectiefnota stelt dat het de vraag is of de doelen voor Natura2000 
en de Kaderrichtlijn Water nog wel haalbaar zijn.  
 
Deze doelen zijn echter vastgesteld. Om ondanks het wegvallen van het transitiefonds de doelen toch te 
halen, is prioritering, samenwerking en creativiteit nodig.  
 
Voor een effectieve prioritering roepen we de provincie op om intensief met de natuurorganisaties samen 
te werken, zodat de nog beschikbare middelen zo effectief mogelijk worden ingezet. Dat zijn de 405 
miljoen euro (tot 2032) onder het programma Natuur van de SPUK 2-regeling. En middelen uit de reserve 
van het programma Water en resterende middelen uit de eerste fase van de Gelderse Maatregelen 
Stikstof.  
 
Naast geld heeft de provincie ook andere instrumenten ter beschikking om de doelen te halen. De 
noodzaak om externe drukfactoren op natuur en waterlichamen te verminderen vraagt onder meer om 
extensivering van de landbouw, in het bijzonder in de omgeving van kwetsbare natuur.  
 
Veel agrarische bedrijven willen hier aan bijdragen, maar lopen tegen gebrek aan grond aan. Wij hopen dan 
ook op spoedige inzet van een provinciaal grondinstrumentarium. Daarmee kan de provincie pro-actief 
grond verwerven op plekken die van belang zijn voor het behalen van de VLGG-doelen.  
 
Tenslotte, ondanks dat ik de missionaris Frans Baartmans aanhaalde en zeker geloof in wonderen, zie ik bij 
uw Staten nog geen aanstalten om onze subsidiekorting ongedaan te maken. (Mocht dat wel zo zijn, dan 
graag). Wij willen ons ook in de nieuwe situatie volop inzetten voor een mooi, duurzaam en gezond 
Gelderland, met haalbaar en effectief beleid en betrokken inwoners. Om dit te kunnen blijven doen, en 
daarmee ook het ambtelijk apparaat te ontlasten van de extra werkdruk van projectsubsidies, bepleit ik 
een geleidelijkere afbouw van de subsidie dan nu gepland.  
 
Dank u wel. 
 
 
 
Frans Davelaar 


